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ANSLAG/BEVIS Kommunfullmäktige 2021-11-17 §§ 166-185 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp   Datum när anslaget tas ner   

2021-11-30 

Förvaringsplats för protokoll 

  2021-12-22 

Kommunhuset Finspång 

 

Plats och tid: 
 

Sessionssalen, den 17 november 2021, kl. 16:00-20:00 

Beslutande: Berit Martinsson (S) 
Thomas Larsson (S) 
Jonas Andersson (M) 
Ulrika Jeansson (S) 
Birgit Svärd (S) ersätter Patrik Karlsson (S) 
Jonny Persson (S) 
Riitta Leiviskä-Widlund (S) 
Reine Hansson (S) ersätter Jan-Erik Svenblad (S) 
Frida Granath (S) 
Bill Johansson (S) ersätter Jan-Erik Heintze (S) 
Mats Annerfeldt (S) §§ 174-185, Solvig Svensson (S) ersätter Mats §§ 166-173 
Ann-Britt Wrenner Karlsson (S) 
Magnus Moberg (S) §§ 166-172, Solvig Svensson (S) ersätter Magnus §§ 174-185 
Carola Persson (S) ersätter Britt-Marie Jahrl (S) 
Lena Lindberg (S) 
Bengt Eriksson (S) 
Helena Berg (S) 
Josefina Leo (S) 
Hugo Andersson (C) 
Åsa Johansson (C) 
Sune Horkeby (C) 
Marie Johansson (KD) 
Stefan Ackeryd (KD) 
Carl-Gustaf Mörner (M) 
Inge Jacobsson (M) 
Ritha Andersson (M) 
Rune Larsson (M) 
Lilian Bressler (M) 
Ralph Kronholm (M) 
Christer Forsshéll (M) 
Torgny Maurer (SD) 
Ann-Sofie Olsson (SD) ej närvarande 
Nathalie Pettersson (SD) ej närvarande 
Ulla-Britt Edengren (SD) ej närvarande 
Kai Hallgren (SD) 
Evelina Gustafsson (SD) ej närvarande 
Gerd Femerström (SD) ej närvarande 
Börje Axelsson (SD) 
Conny Lindgren (V) 
Stefan Carlsson (V) 
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Ingrid Westlund (V) 
Christer Nyberg (V) 
Mikael Wallin (L) 
Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 
Ingela Billström (MP) ej närvarande 

Ersättare: Khajroullah Karimi (S) ej närvarande 
Johan Liu (S) ej närvarande 
Amela Bosnjakovic (S) ej närvarande 
Magnus Andersson Lindwall (S) ej närvarande 
Kristin Yderfors (C) ej närvarande 
Kristina Carlsson (C) ej närvarande 
Kristin Andersson (KD) 
Siv Harrysson (KD) ej närvarande 
Bert Egnell (M) 
Jan-Erik Andersson (M) 
Ann-Charlotte Thuresson (M) 
Erik Mildh (M) 
Sven-Inge Eriksson (SD) ej närvarande 
Leila Marttila (V) ej närvarande 
Tarek Jalbot (V) ej närvarande 
Tommy Jacobsson (L) 
Åke Kinnander (L) 
Monica Brodén (MP) ej närvarande 
Bengt Nordström (MP) ej närvarande 

Övriga 
deltagare: 

 
Larseric Ramlöv (L) revisor, Johan Malmberg kommundirektör, Maria Forneman 
kommunsekreterare, Jonas Andersson kansli- och utvecklingschef, Tomas 
Söderström IT 

Plats och tid 
för justering: 

 
Kommunstyrelsens kontor, tisdag 30 november kl. 13.00 

 
Underskrifter: 

 
Sekreterare 

 
_______________________________ 
Maria Forneman 

 
Paragraf 

 
166 - 185 

 
Ordförande 

 
__________________________________________________________ 
Berit Martinsson (S) 

 
Justerare 

 
__________________________________________________________ 
Bengt Eriksson (S)       Kai Hallgren (SD) 
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Innehållsförteckning 

 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 2021-§ 166 
  
Revisionens granskning av kommunstyrelsens styrning i 
grundskolan avseende trygghet och studiero samt elevernas 
kunskapsresultat 

2021-§ 167 

  
Information om verksamheten i regionen 2021-§ 168 
  
Information från kommunfullmäktiges beredningar 2021-§ 169 
  
Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2021-§ 170 
  
Allmänhetens frågestund Strategisk plan och budget 2021-§ 171 
  
Skattesats 2022 2021-§ 172 
  
Strategisk plan 2022-2024 och budget 2022 2021-§ 173 
  
Utökat verksamhetsområde för kommunalt VA - Bränntorp 2021-§ 174 
  
Redovisning hösten 2021 av motioner, e-förslag och 
medborgarförslag som inte är färdigbehandlade  

2021-§ 175 

  
Medborgarförslag - ny högstadieskola 2021-§ 176 
  
e-förslag: multiskidbana Grosvad 2021-§ 177 
  
Medborgarförslag - öppna en fritidsgård vid Hårstorp 2021-§ 178 
  
Svar på motion Integrationsplikt i Finspång kommun 2021-§ 179 
  
Entledigande från uppdrag som gruppledare för MP 
fullmäktigegrupp samt val av ny gruppledare 

2021-§ 180 

  
Val av ledamot till lärandeberedningen 2021-§ 181 
  
Delgivningar 2021-§ 182 
  
Anmälan av e-förslag - Upprustning av Finspångs rondeller 2021-§ 183 
  
Anmälan av e-förslag - Rädda Lillsjön 2.0 2021-§ 184 
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Anmälan av medborgaförslag - minska risken för olyckor vid 
Grosvad 

2021-§ 185 
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2021-§ 166 
 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 
Ordförande Berit Martinsson (S) föreslår att valärendet ”Val av ledamot till 
lärandeberedningen” läggs till föredragningslistan. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut  
1. Att till föredragningslistan lägga till ärendet: 

Val av ledamot till lärandeberedningen 
2. Att fastställa föredragningslistans innehåll 

- - - - - 
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2021-§ 167 
 
Revisionens granskning av kommunstyrelsens styrning i 
grundskolan avseende trygghet och studiero samt elevernas 
kunskapsresultat 
Kommunrevisor Larseric Ramlöv (L) informerar om granskningen som PwC 
gjort där den samlade revisionella bedömningen är att kommunstyrelsen ej har 
säkerställt att det finns ett ändamålsenligt systematiskt kvalitetsarbete inom 
grundskolan avseende elevers trygghet och studiero samt kunskapsresultat. 
Vidare bedöms den interna kontrollen inte helt som tillräcklig. 
Baserat på de iakttagelser som gjorts inom ramen för granskningen lämnas 
följande rekommendationer: 

- Behandla och anta sektor utbildnings verksamhetsplan, i 
syfte att fastställa riktning inför kommande läsår. 

- Säkerställa att det sker en enhetlig dokumentation av det 
systematiska kvalitetsarbetet på enhets- och 
huvudmannanivå som omfattar uppföljning och analys av 
eventuella skillnader i elevernas kunskapsresultat mellan 
skolenheter, elever och ämnen samt uppföljning och 
analys avseende trygghet och studiero. Dokumentationen 
bör även omfatta elever i årskurs 1-3. 

- Säkerställa att rapporteringen till kommunstyrelsen 
avseende det systematiska kvalitetsarbetet planeras i tid 
så att styrelsen utifrån resultatet kan vidta åtgärder i 
närtid.  

- Säkerställ att väsentlig information om grundskolan 
kommer hela kommunstyrelsen (huvudmannen) till del. 

- Säkerställa att åtgärder vidtas i de fall brister 
uppmärksammas. 

 
Revisionen överlämnar skrivelsen till kommunstyrelsen med önskan om svar 
inom fyra månader. Granskningen delges kommunfullmäktige för kännedom och 
beaktande. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 168 
 
Information om verksamheten i regionen 
Ulrika Jeansson (S) informerar om hur kommunerna i läget och regionen ska 
samverka tidigare i frågor angående kollektivtrafik, samt att samrådet 
diskuterade införandet av ytterligare ett samråd/nätverk för utbildningsfrågor, 
hållbar tillväxt och strategisk kompetensförsörjning – ett förslag som man inte 
går vidare med i dagsläget. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 169 
 
Information från kommunfullmäktiges beredningar 
Demokratiberedningen 
Magnus Moberg (S) tackar för debatten som var på förra fullmäktigemötet, och 
meddelar att de snart är klara med uppdraget, men att det finns en liten tid för 
inspel innan beslutsmötet.  
 
Lärandeberedningen 
Sune Horkeby (C) informerar om att de fått en förfrågan att titta över 
vuxenutbildningen i Finspångs kommun. Arbetet kommer troligtvis igång vid 
årsskiftet. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 170 
 
Ledamöternas frågestund - frågor och svar 
Ordföranden konstaterar att det inte finns några frågor som kommit in. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att lämna punkten 

- - - - - 
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2021-§ 171 
 
Allmänhetens frågestund Strategisk plan och budget 
Per-Åke Andersson ställer följande tre frågor till Ulrika Jeansson (S): 
1. I den strategiska planen skriver ni: 
- En barnvänlig kommun skapar livskvalitet. 
- Barnen och ungdomarna är vår framtid och vi vill ge dem den allra bästa  
  starten i livet.  
 
Planen refererar också till Barnkonventionen där det i artikel 3 står:  
- I alla åtgärder som rör barn ska man i första hand beakta vad som bedöms    
  vara barnets bästa. 
Hur ska barnens intressen kunna garanteras att de efterföljs? Deras möjlighet att 
själva kunna kräva de rättigheter de tillförsäkras i lagar och konventioner är 
begränsade. Många barn vars rättigheter kränks har ingen röst. 
En lokal barnombudsman? Särskilda revisorer? Årlig utvärdering? 
Barnforum? 
 
2. I planen står det: 
- Särskild omsorg vill vi ägna formerna för hur barn och ungdom ska komma till    
  tals och påverka den bygd de ska växa upp i och ta över som vuxna.  
Betyder det till exempel att kommunen ska sträva efter att den som fyllt 16 års 
ålder ska kunna få rösta i kommunala val? Vad motiverar svaret?  
 
3. Under folkhälsa står det: 
- Det är viktigt att tidigt motverka beteenden som kan leda till missbruk ….. 
Jag har hittills sett väldigt lite av aktiviteter som möter förhållandet att  
16 procent av vuxna östgötar självrapporterar en riskkonsumtion av alkohol. Vad 
ligger det för nyheter i den här strategin som riskerar att leda till resultat? 
 
Ulrika Jeansson (S) svarar: 

1. Detta är något av det som jag hoppas demokratiberedningen ska kunna ge 
inspel i. 

2. Nej, detta är inte vår tanke idag. 
3. Det är inga nyheter eller ny fråga, utan i den strategiska planen vill vi 

från politiken peka ute ett antal områden som vi vill att förvaltningen 
lägger extra fokus på, och då är beteenden som kan leda till missbruk 
viktigt för oss. Hur förvaltningen vill angripa detta – det blir en hurfråga. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 172   Dnr: KS.2021.0941 
 
Skattesats 2022 

Beskrivning av ärendet 
Enligt kommunallagen har kommunstyrelsen att ta ställning till skattesatsen för 
år 2022 innan oktober månads utgång och kommunfullmäktige har sedan att ta 
ställning till skattesatsen före november månads utgång.  
Förvaltningens förslag är att skattesatsen lämnas oförändrad på 22:15 per 
skattekrona för 2022.  
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att den kommunala skattesatsen för 2022 fastställs till 22:15 per 

skattekrona 
 
- - - - - 
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2021-§ 173   Dnr: KS.2021.0475 
 
Strategisk plan 2022-2024 och budget 2022 
Yrkanden 
Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag, tillika S,C, KDs 
förslag, till strategisk plan 2022-2024 och budget 2022. (KS.2021.0475) 
Ulrika Jeansson (S) yrkar vidare bifall till två av Vänsterpartiets förslag på att-
satser i deras tilläggsbudget (att-sats 4 och 6):  Att avsätta medel för sänkning av 
avgiften i kulturskolan med 500 tkr. Anslag till kommungemensamma kostnader. 
Att avsätta medel för fältassistenter/ socialpedagoger med 1000 tkr. Anslag till 
kommungemensamma kostnader. 
 
Frida Granath (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag (tillika S, C och KDs 
förslag) till strategisk plan 2022-2024 och budget 2022, samt till Ulrika 
Jeanssons (S) tillägg av två att-satser från Vänsterpartiets förslag. 
 
Hugo Andersson (C), yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag (tillika S, C och 
KDs förslag) till strategisk plan 2022-2024 och budget 2022, samt till Ulrika 
Jeanssons (S) tillägg av två att-satser från Vänsterpartiets förslag. 
 
Inge Jacobsson (M) yrkar bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till 
Strategisk plan 2022-2024 och budget 2022 (KS.2021.0475-12), samt till Ulrika 
Jeanssons (S) tillägg av två att-satser från Vänsterpartiets förslag. 
 
Mikael Wallin (L) yrkar bifall till Liberalernas och Moderaternas förslag till  
Strategisk plan 2022-2024 och budget 2022, samt till Ulrika Jeanssons (S) tillägg 
av två att-satser från Vänsterpartiets förslag. 
 
Torgny Maurer (SD) yrkar, med instämmande av Kai Hallgren (SD), bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till Strategisk plan 2022-2024 och budget 2022 
(KS.2021.0475-13), samt till två att-satser som inte kom med i utskicket: Att 
införa en årlig särredovisning i budgeten av alla samlade migrationsrelaterade 
utgifter och inkomster, Att införa integrationsplikt i Finspångs kommun. 
 
Stefan Carlsson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till strategisk plan 
2022-2024 och budget 2022, samt till Vänsterpartiets tilläggsbudget med att-
satser (KS.2021.0475-11). 
 
Riitta Leiviskä-Widlund (S), Stefan Ackeryd (KD) och Carola Persson (S) yrkar 
även de bifall till kommunstyrelsens förslag (tillika S, C och KDs förslag) till 
strategisk plan 2022-2024 och budget 2022, samt till Ulrika Jeanssons (S) tillägg 
av två att-satser från Vänsterpartiets förslag. 
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Yttranden 
I ärendet yttrar sig även Kristin Andersson (KD) och Ingrid Westlund (V). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre huvudförslag till beslut och ställer dem 
på bifall eller avslag: 

a) Kommunstyrelsens, tillika S, C och KDs, förslag till beslut samt tillägg 
av att-sats 4 och 6 ur Vänsterpartiets förslag på tilläggsbudget 

b) Moderaternas och Liberalernas förslag samt att-sats 4 och 6 ur 
Vänsterpartiets förslag på tilläggsbudget 

c) Sverigedemokraternas förslag 
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller punkt a) Kommunstyrelsens, 
tillika S, C och KDs, förslag till beslut samt tillägg av att-sats 4 och 6 ur 
Vänsterpartiets förslag på tilläggsbudget, och kommunfullmäktige avslår punkt b 
och c. 
 
Ordföranden konstaterar också att det finns förslag på en tilläggsbudget från 
Vänsterpartiet, där att-sats 4 och 6 beaktas ovan, så de resterande att-satserna 
 ställs på bifall eller avslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår 
Vänsterpartiets tilläggsbudget med att-satser 1-3, 5, 7-14. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anta förslaget till budget år 2022 och strategisk plan 2022-2024.  

 
Investeringar: 

2. Att fastställa investeringsbudgeten för år 2022 till 169,75 miljoner kronor 
och att 104,75 miljoner kronor av dessa finansieras genom en utökad 
låneram. 

3. Att kommunstyrelsen under år 2022 har rätt att omsätta lån, det vill säga 
låna upp motsvarande de lån som förfaller till betalning under år 2022. 

4. Att fastställa fördelningen på anslagsområden i investeringsbudgeten 
2022. 

5. Att fastställa investeringsvolymen till 169,75 miljoner för 2022,  
297,25 miljoner för 2023 samt 340,25 miljoner för 2024.  

6. Att delegera till kommunstyrelsen att besluta om fördelning av 
investeringsbudgeten till enskilda projekt upp till 10 miljoner kronor 
inom respektive anslagsområde.  
 
Koncernen: 

7. Att kommunkoncernens låneram uppgår till 1 600 miljoner kronor.  
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8. Att kommunstyrelsen har rätt att nyupplåna upp till ovan beslutat 
låneram.  

 
Verksamheten: 

9. Att avsätta medel för Landsbygdsatsning med 500tkr per år för åren 2022 
och 2023. Anslag till kommungemensamma kostnader. 

10. Att avsätta omställningsmedel med 1 000 tkr 2022 och med 1 500 tkr från 
och med 2023. Anslag till kommungemensamma kostnader.  

11. Att avsätta medel för Avtal 80-90-100 med 500tkr per år från och med 
2022. Anslag till kommungemensamma kostnader. 

12. Att avsätta medel för UFAS, Unga Finspångsbor i arbete och studier,  
med 1 300 tkr år 2022, 1 300 tkr år 2023 samt 975tkr 2024. Anslag till 
sektor social omsorg. 

13. Att avsätta medel för borttagande av ofrivilliga delade turer med 6 000 
tkr år 2022, 6 000 tkr år 2023 samt 3 000 tkr år 2024. Anslag till 
kommungemensamma kostnader. 

14. Att avsätta medel för högriskhelger för ungdomar med 200 tkr per år från 
och med 2022. Anslag till kommungemensamma kostnader. 

15. Att avsätta medel för en bygglovstjänst (1,0 årsarbetare) med 700 tkr från 
och med 2022. Anslag sektor samhällsbyggnad. 

16. Att avsätta medel för en mark och exploateringstjänst med 700 tkr från 
och med 2022. Anslag sektor samhällsbyggnad. 

17. Att från och med 2022 avsätta 50 tkr för Drift GC-väg. Anslag till sektor 
samhällsbyggnad. 

18. Att avsätta medel för särskild satsning på kompetensutveckling av 
pedagoger inom grundskolan för att öka läsförmågan med 2 000 tkr för 
2022. Anslag sektor utbildning.  

19. Att avsätta medel till ”Samverkan för bästa skola” med 1 000 tkr för 
2022,  
1 000 tkr för 2023 och 1 000 tkr för 2024. Anslag sektor utbildning.  

20. Att utöka medel till följd av valår med 295 tkr för år 2022. Anslag till 
valnämnden. 

21. Att från och med 2022 upphäva tidigare beslut om medel för 
Äldresatsningen. Satsningen sker från och med 2022 genom att 
sektorerna själva söker statsbidraget för äldre. 

22. Att avsätta medel för sänkning av avgiften i kulturskolan med 500 tkr. 
Anslag till kommungemensamma kostnader. 

23. Att avsätta medel för fältassistenter/ socialpedagoger med 1000 tkr. 
Anslag till kommungemensamma kostnader. 
 

 
  



  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 15 (33)  
Sammanträdesdatum  
2021-11-17  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 
Inge Jacobsson, Carl-Gustaf Mörner, Ritha Andersson, Rune Larsson, Christer 
Forsshéll, Ralf Kronholm, Lilian Bressler och Jonas Andersson (alla M) samt 
Mikael Wallin och Britt-Marie Hamnevik Söderberg (båda L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Moderaternas och Liberalernas budgetförslag. 
 
Torgny Maurer, Kai Hallgren och Börje Axelsson (alla SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Sverigedemokraternas budgetförslag. 
- - - - - 
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2021-§ 174   Dnr: KS.2021.0887 
 
Utökat verksamhetsområde för kommunalt VA - Bränntorp 

Beskrivning av ärendet 
I VA-planen som antagits av kommunfullmäktige 2017-10-25 utpekas Bränntorp 
som en bebyggelsegrupp som ska ha VA-försörjning i kommunal regi. Bränntorp 
finns även med i femårsplanen för åtgärder inom befintliga bebyggelsegrupper.  
Parallellt pågår framtagande av ny detaljplan för Bränntorp med syfte att 
modernisera planbestämmelserna och utöka byggrätterna. Kommunalt VA är en 
viktig förutsättning för genomförandet av planen. I detaljplanearbetet kommer 
det även genomföras en dagvattenutredning. 
Enligt lagen om allmänna vattentjänster (SFS 2006:412)(LAV) ska beslut om 
nya verksamhetsområden för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen tas 
av kommunfullmäktige. Enligt detta beslut utökas det kommunala 
verksamhetsområdet för vatten och spillvatten med fastigheter i Bränntorp enligt 
bifogade bilagor.  
Bakgrund 
Bränntorp är kommunens största bebyggelsegrupp som inte ingår i 
verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp. I området finns 307 
fastigheter varav 305 är bebyggda. Fastigheterna används både som 
fritidsbostäder och som permanentbostäder. Bebyggelsen bedöms omfattas av 
kommunens skyldighet att ordna vattenförsörjning eller avlopp i ett större 
sammanhang enligt 6 § i LAV.  
Ursprunglig VA-standard på 1970-talet var enklare och planerad för 
fritidsbostäder. De flesta fastigheterna hade vatten från gemensam vattentäkt 
med sommarvatten och enklare avlopp för bad-, disk och tvättvatten (bdt-
avlopp). Med åren har belastningen och VA-standarden ökat. Vid kommunens 
inventering 2004-2008 fanns 134 hus med wc-avlopp och 132 hus med egen 
borrad brunn. Så gott som alla avloppsanläggningarna för bdt-avlopp är äldre 
och har bedömts bristfälliga vid tillsyn. Det är även svåra förutsättningar att 
anlägga enskilda avlopp med närhet till berg och grundvatten samt svårt att 
uppnå skyddsavstånd mellan avloppsanläggningar och vattentäkter. Vilket 
innebär betydande miljö- och hälsoskyddsrisker.  
I VA-planen har kommunen prioriterat bebyggelsegrupper där kommunen har ett 
ansvar för VA-försörjning. Bränntorp har prioriterats högt utifrån behov av VA-
åtgärd och ny detaljplan samt utveckling av bebyggelse.  
Lagstiftning och ansvar 
Kommunen har enligt 6 § LAV långtgående skyldighet att ordna 
vattenförsörjning eller avlopp (vattentjänster) för befintlig eller blivande 
bebyggelse. För att kommunen ska vara skyldig att beslut om 
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verksamhetsområde och ordna med VA-försörjningen behöver följande två 
kriterier att vara uppfyllda:  
· att bebyggelsen utgör ett större sammanhang och  
· att vattentjänsten behövs för skydd av människors hälsa eller miljön  
Det finns ingen exakt angivelse för vad ett större sammanhang är, men utifrån 
praxis och vägledning anses att 20 till 30 fastigheter utgör ett större 
sammanhang.  
Det är kommunen som är skyldig att inrätta verksamhetsområden för VA utifrån 
LAV, och VA-huvudmannen är skyldig att se till att en VA-anläggning kommer 
på plats. 
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område gäller 
LAV, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt ”Allmänna bestämmelser 
för brukande av den allmänna vatten- och avloppsanläggningen” (ABVA). 
Verksamhetsområdet styr vilka skyldigheter och rättigheter kunden och 
huvudmannen har. Enligt LAV ska beslut om utökat verksamhetsområde tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som ska 
erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden innefattar 
endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar dagvatten. 
Beredning 
Kommunens beslut om vilken bebyggelse som ska ingå i verksamhetsområde för 
VA är ett strategiskt beslut som får betydande konsekvenser. Förslaget bereds 
därför i en förvaltningsövergripande VA-grupp där planeringsenheten, bygg- och 
miljöenheten och VA-huvudmannen ingår. Förslaget förankras även i VA-
styrgrupp med samhällsbyggnadschef och vd för Finspångs tekniska verk. 
Avgränsning 
Utifrån uppgifter om nuvarande vatten- och avloppsförsörjning i området 
bedöms det finnas behov av både vatten och spillvatten. Dagvatten från fastighet 
och gata ingår inte, utan bedöms kunna hanteras lokalt. 
Ekonomiska konsekvenser 
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten eller småhusenheten ligger innefattar. 
Huvudmannen är skyldig att ordna med de vattentjänster som 
verksamhetsområdet innefattar. Investeringen bedöms täckas av fastigheternas 
anläggningsavgift.  
Inom området finns endast ett fåtal avloppsanläggningar som bedöms vara 
aktuella för ekonomisk ersättning för onyttiggjord anläggning. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att fastställa utökat verksamhetsområde i Bränntorp enligt bilagor i 

ärendet för: 
-Vatten 
-Spillvatten 
 

- - - - - 
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2021-§ 175   Dnr: KS.2021.0269 
 
Redovisning hösten 2021 av motioner, e-förslag och 
medborgarförslag som inte är färdigbehandlade  

Beskrivning av ärendet 
I kommunallagen 5 kap. 35 § står det ”En motion eller ett medborgarförslag ska 
om möjligt beredas på sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från 
det att motionen eller medborgarförslaget väcktes.  
Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid, ska detta och vad som har 
kommit fram vid beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Fullmäktige får då avskriva motionen eller medborgarförslaget från vidare 
handläggning.”  
Kommunfullmäktige i Finspångs kommun har beslutat att motioner, 
medborgarförslag och e-förslag bör beredas så att kommunfullmäktige kan fatta 
beslut senast sex månader från att förslag väcktes, det vill säga från det datum då 
förslaget anmäldes till kommunfullmäktige.  
Två gånger per år ska de förslag som inte beretts färdigt redovisas till 
kommunfullmäktige.  
 
Redovisning i kommunfullmäktige 17 november 2021 
Denna redovisning visar vilka förslag som inte beretts färdiga när 
kommunfullmäktige har sitt möte den 17 november 2021. Sammanställningen 
görs inför kommunstyrelsens sammanträde den 27 oktober. Så här ser prognosen 
ut: 
Motioner 
Tre motioner är äldre än 6 månader, två av dem är tidsatta och kommer att 
beslutas på kommunfullmäktiges sammanträde den 17 november respektive 15 
december. Det är alltså två motioner som inte beretts färdiga den 17 november. 
Medborgarförslag 
Nio medborgarförslag är äldre än 6 månader och tre medborgarförslag är nästan 
på dagen 6 månader. Sex av förslagen är tidsatta, varav två förslag kommer att 
beslutas på kommunfullmäktiges sammanträde den 17 november och de 
resterande den 15 december. Det är alltså tio förslag som inte beretts färdiga den 
17 november.  
e-förslag 
Fem e-förslag är äldre än 6 månader och två e-förslag är nästan på dagen 6 
månader. Fyra av förslagen är tidsatta, varav ett förslag kommer att beslutas på 
kommunfullmäktiges sammanträde den 17 november och de resterande den 15 
december. Det är alltså sex e-förslag som inte beretts färdiga den 17 november. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna redovisning av motioner, medborgarförslag och e-förslag 

som inte beretts färdiga inför kommunfullmäktiges möte den 17 
november 2021 

- - - - - 
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2021-§ 176   Dnr: KS.2020.1289 
 
Medborgarförslag - ny högstadieskola 
Beskrivning av ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag till Finspångs kommun, som handlar om 
att bygga en ny högstadieskola. I dialog med förslagsställaren har sektor 
utbildning försäkrat sig om att förslaget är korrekt uppfattat. Sektor utbildning 
har genomfört en översyn av Finspångs skolstruktur (dnr KS.2019.1207), vilket 
svarar mot medborgarförslagets intention. Översynen beskriver en ombyggnad 
av Grosvadsskolan för kapacitet att ta emot ett ökat antal elever samt 20 elever i 
grundsärskolan årskurs 7-9 och ett uppförande av en ny grundskola årskurs f-6 
med tillhörande grundsärskola årskurs 1-6. Därigenom frigörs även utrymme på 
Nyhemsskolan för att ta emot flera elever i grundskolan årskurs 7-9. 
Finspångs utvecklingsmål om 30 000 invånare år 2035 kommer att medföra att 
vi behöver bygga nya skolor och förskolor i kommunen och då kan det även bli 
aktuellt med en ny skola för årskurs 7-9. 
 
Yrkande 
Frida Granath (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige bifaller detta. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse medborgarförslaget besvarat 

 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 
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2021-§ 177   Dnr: KS.2020.1226 
 
e-förslag: multiskidbana Grosvad 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag inkom i november 2020 där förslagsställaren föreslår kommunen att 
utveckla Finspång och Grosvad genom att bygga en multiskidbana. En 
multiskidbana är, enligt beskrivning i e-förslaget, en asfalterad naturled. Det 
lämnas flera exempel på andra kommuner där liknande projekt har genomförts.  
 
Förslaget är väl förankrat i strategiska dokument som exempelvis Länsstyrelsen i 
Östergötlands regionala strategi för att nå friluftslivsmålen i Östergötland 2020-
2030. Förslaget pekar på olika fördelar en multiskidbana skulle ge för att främja 
den social hållbarhet av det tätortsnära friluftslivet i Finspång som exempelvis 
ökad tillgänglighet och inkludering.  
 
Grosvadsområdet är ett strategiskt värdefullt område i Finspångs kommun och 
utvecklingen av området är ett viktigt uppdrag inom förvaltningen. Det är av stor 
vikt att alla kommunens medborgare kan ta del av kommunens friluftsutbud, 
förslagsställarens förslag skulle göra Grosvadsområdet mer 
tillgänglighetsanpassat. Förvaltningen har försökt nå förslagsställaren via e-mail 
och telefon men det har inte varit möjligt att nå förslagsställaren för vidare 
diskussion om e-förslaget.  
 
Med detta som bakgrund föreslås att e-förslaget tas med i det fortsatta 
utvecklingsarbetet med området och att e-förslaget därmed anses besvarat. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse e-förslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 
- - - - - 
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2021-§ 178   Dnr: KS.2021.0459 
 
Medborgarförslag - öppna en fritidsgård vid Hårstorp 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag lämnades in i april 2021 där kommunen föreslås att öppna 
en ny fritidsgård på Hårstorp.  
 
Förslagsställarna visar på behovet av en fritidsgård i den östra delen av Finspång 
och menar att många ungdomar inte har möjlighet att ta sig till den nuvarande 
fritidsgården Hörnan i kulturhuset. De beskriver vikten av en till fritidsgård för 
att stärka preventiva faktorer och överbrygga sociala barriärer. Förslagsställarna 
menar att effekten av pandemin, och den isolering som det har inneburit, har ökat 
behovet av en till fritidsgård. De beskriver vidare att Hårstorp redan är en plats 
där det rör sig många ungdomar och att det därför är en lämplig plats för 
fritidsgården. En av förslagsställarna underströk vid samtal med kommunens 
fritidsutvecklare att det geografiska avståndet är det största hindret för ungdomar 
på den östra sidan av Finspång för att ta del av utbudet på den nuvarande 
fritidsgården Hörnan.  
 
Kulturhuset arbetar för tillfället tillsammans med Kansli- och 
utvecklingsavdelningen med ett uppdrag att utveckla fritidsverksamheten för 
barn och unga i åldrarna 13-19 år. I uppdraget ingår att utreda behovet av 
fritidsgård och hur en utveckling av fritidsgårdsverksamheten skulle kunna se ut. 
Barnrättsperspektivet och vikten av att lyssna in kommunens unga i det arbetat är 
starkt. Medborgarförslaget att öppna en fritidsgård vid Hårstorp ses därför som 
en stor tillgång i det arbetet. Med detta som bakgrund föreslås att 
medborgarförslaget inkluderas i det fortsatta utvecklingsarbetet av 
fritidsverksamheten inom förvaltningen och att medborgarförslaget därmed anses 
besvarat.  
 
Yrkanden 
Stefan Carlsson (V) yrkar att medborgarförslaget bifalles istället för att anse det 
besvarat. 
 
Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot 
varandra. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Ulrika Jeanssons (S) yrkande 
att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställarna beslutet 

- - - - - 
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2021-§ 179   Dnr: KS.2021.0452 
 
Svar på motion Integrationsplikt i Finspång kommun 

Beskrivning av ärendet 
Sverigedemokraterna har lagt förslag om att införa integrationsplikt genom att 
ställa tydliga krav för nyanlända. Ett prov efter avslutad kurs ska säkerställa att 
målet av kursen har uppnåtts. Detta för att nyanlända ska ha möjlighet att bli en 
del av Finspångs kommun. 
Sverigedemokraterna lyfter upp två områden som enligt de inte ger förväntade 
resultat i Finspångs kommun, samhällsorientering och SFI. 
 
Samhällsorienteringen är en lagstadgad utbildningsinsats på modersmål i 
dialogform. Enligt lagen (2013:156) om samhällsorientering för vissa nyanlända 
invandrare är kommunerna skyldiga att erbjuda samhällsorientering på 
modersmål minst 100 timmar till nyanlända personer i ålder mellan 18 och 64 år. 
SO ska ges under första etableringsåret (förordningen 2010:1138). 
 
Svenska för invandrare, SFI följer Vuxenutbildningens läroplan och de 
grundläggande värden som skollagen (2010:800) anger. Svenska för invandrare, 
SFI har en egen kursplan där mål och olika studievägar beskrivs. 
Vuxenutbildningens uppdrag är att förmedla kunskaper och stödja elever så de 
kan både arbeta och verka i samhället (Skolverket, Läroplan vuxenutbildning). 
 
Utifrån den lagstiftning som råder idag, uppfyller Finspångs kommun både 
utbildnings- och integrationsinsatser. Hänvisning till bilaga; Faktaunderlag. 
De insatser som Finspångs kommun ger i form av samhällsorientering och SFI 
anser vi att det inte finns behov att införa integrationsplikt.  
 
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD) yrkar, med instämmande av Kai Hallgren (SD), bifall till 
motionen. 
 
Stefan Carlsson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Mikael Wallin (L) och Ulrika Jeansson (S) yrkar även de bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot 
varandra. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Stefan Carlssons (V) 
yrkande att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Votering begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst eller Nej-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Omröstningen sker via Quick Chanell Meetings voteringssystem. 
 
Omröstningsresultat 
Med 35 ja-röster för kommunstyrelsens förslag och 3 nej-röster beslutar 
kommunfullmäktige att avslå Torgny Maurers (SD) förslag och bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ledamot/tjänstgörande 
ersättare 

Parti Ja Nej Avstår 

Martinsson, Berit  S x   

Larsson, Thomas S x   
Andersson, Jonas  M x   
Jeansson, Ulrika  S x   
Persson, Jonny S x   
Svärd, Birgit S x   
Leiviskä-Widlund, Riitta S x   
Hansson, Reine S x   
Granath, Frida S x   
Johansson, Bill S x   
Annerfeldt, Mats S x   
W Karlsson, Ann-Britt S x   
Svensson, Solvig S x   
Lindberg, Lena S x   
Eriksson, Bengt S x   
Berg, Helena S x   
Leo, Josefina S x   
Andersson, Hugo C x   
Johansson, Åsa C x   
Horkeby, Sune C x   
Johansson, Marie KD x   
Ackeryd, Stefan KD x   
Mörner, Carl-Gustaf M x   
Jacobsson, Inge M x   
Andersson, Ritha M x   
Larsson, Rune M x   
Bressler, Lilian M x   
Kronholm, Ralf M x   
Forsshéll, Christer M x   
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Maurer, Torgny SD  x  
Hallgren, Kai SD  x  
Axelsson, Börje SD  x  
Lindgren, Conny V x   
Carlsson, Stefan V x   
Westlund, Ingrid V x   
Nyberg, Christer V x   
Wallin, Mikael L x   
H Söderberg, Britt-Marie L x   
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse motionen besvarad  

Reservation 
Torgny Maurer, Kai Hallgren och Börje Axelsson (alla SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande att bifalla motionen. 
- - - - - 
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2021-§ 180   Dnr: KS.2021.0001 
 
Entledigande från uppdrag som gruppledare för MP 
fullmäktigegrupp samt val av ny gruppledare 

Beskrivning av ärendet 
Ingela Billström (MP) önskar avgå som gruppledare för Miljöpartiets 
fullmäktigegrupp. 
På förslag är att välja Monica Brodén (MP) som ny gruppledare för Miljöpartiets 
fullmäktigegrupp. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Ingela Billström (MP) som gruppledare för Miljöpartiets 

fullmäktigegrupp 
2. Att tacka Ingela för den tid hon haft uppdraget 
3. Att välja Monica Brodén (MP) som ny gruppledare för Miljöpartiets 

fullmäktigegrupp 

- - - - - 
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2021-§ 181   Dnr: KS.2021.0001 
 
Val av ledamot till lärandeberedningen 

Beskrivning av ärendet 
På förslag från Vänsterpartiet är att välja Malin Fritiofsson (V) till ny ledamot i 
lärandeberedningen. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja Malin Fritiofsson (V) till ny ledamot i lärandeberedningen 

- - - - - 
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2021-§ 182 
 
Delgivningar 

Beskrivning av ärendet 
Följande handlingar delges kommunfullmäktige: 

1. Revisionsbedömning av delårsrapport 2021 
2. Justerat protokoll KS 2021-10-27 
3. Revisionens granskning av kommunstyrelsens styrning i grundskolan 

avseende trygghet och studiero samt elevernas kunskapsresultat 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anteckna ovanstående delgivningar till protokollet 

- - - - - 
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2021-§ 183   Dnr: KS.2021.1060 
 
Anmälan av e-förslag - Upprustning av Finspångs rondeller 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har kommit in där förslagsställaren tycker att det är dags att snygga 
till rondellerna i Finspång och gärna med något som förknippas med Finspång. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera e-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och beslut 

- - - - - 
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2021-§ 184   Dnr: KS.2021.1061 
 
Anmälan av e-förslag - Rädda Lillsjön 2.0 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har kommit in där förslagsställaren tycker Lillsjön måste fixas innan 
det är försent. Gräva upp schaktmassor och lägga ut på land, nya galler vid in- 
och utlopp, bygga spångar och bryggor och plantera in ädelfisk. I förlängningen 
även komplettera med 5-10 ställplatser för husvagn och husbil. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera e-förslaget. till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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2021-§ 185   Dnr: KS.2021.1065 
 
Anmälan av medborgaförslag - minska risken för olyckor vid 
Grosvad 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har kommit in där förslagsställaren tycker att det ska finnas 
en refug vid T-korsningen Grosvadsvägen/Storghagsvägen och en rund 
cirkulationsskylt mitt i rondellen, samt att sänka hastigheten till 30 km/h med 
början vid Butbrovägen. Förslagsställaren önskar även en refug vid T-korsningen 
Kraftkärrsvägen/Storhagsvägen. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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